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Underlag till svar på interpellation avseende skyddade 
boenden från Viviane Obaid (C) 

Vivianne frågar socialnämndens ordförande Hanna Victoria Mörck (V) följande: 

• Hur ser situationen kring skyddade boenden ut i kommunen? 

• Hur har socialförvaltningen förberett kommunens verksamhet för de nya 
föreskrifterna som träder i kraft den 1 juni 2025? 

• Garanteras mammor som erbjuds skyddade boenden i Uppsala kommun att 
deras barn får följa med? Har någon tackat nej till ett skyddat boende i 

kommunen på grund av att deras barn inte fått följa med till boendet? 

• Har socialtjänsten tillräckliga resurser för att ingen ska nekas ett skyddat 

boende på grund av platsbrist?  

Svar 

Socialnämndens ramavtal för skyddat boende löpte ut 2025-05-16. Socialnämnden har 

en pågående upphandling där tilldelningsbeslut är fattat men upphandlingen blev 
överprövad till förvaltningsrätten där socialnämnden fick rätt. Planerad avtalsstart för 
nya avtalet är den 1 juli 2025.  

I socialnämndens nya avtal ingår flera olika kategorier av boende och förväntas 
tillgodose Uppsala kommuns invånares behov av skyddat boende;  

• Kollektivt boende vuxen: Omfattar sammanhållna boenden där man delar 

gemensamma utrymmen.  

• Kollektivt boende med barn: Omfattar kollektivt boende som tar emot 

vårdnadshavare med barn. 

• Skyddslägenheter för vuxna: Omfattar fristående lägenheter i nära geografisk 
anslutning till en organisatorisk enhet som är bemannad genom utsedd 
kontaktperson.  

• Skyddslägenheter med barn: Omfattar skyddslägenheter som tar emot 

vårdnadshavare och barn.  

Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om skyddat boende vänder sig till dem 

som bedriver verksamhet i form av skyddat boende enligt 3 kap. 1 b § 
socialtjänstförordningen (2001:937). Målet är ett förbättrat stöd och skydd för de som 

vistas i skyddade boenden. Föreskrifterna trädde i kraft den 1 juni 2025. Eftersom 
socialnämnden inte bedriver verksamhet i form av skyddat boende är föreskrifterna 

endast applicerbara i samband med upphandling av platser i skyddat boende. I 

nämndens nya avtal har socialnämnden beaktat föreskrifterna och ställt samma eller 
högre krav på leverantörerna. Socialnämnden gör inte bedömningen att detta kommer 
att påverka tillgången på tillgängliga platser i skyddat boende.  
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Ingen stödsökande har tackat nej till ett skyddat boende i kommunen på grund av att 
deras barn inte fått följa med till boendet.  

Socialnämnden har aldrig nekat en brukare som är i behov av skyddat boende plats i 
ett skyddat boende pga. brist på resurser. Har nämnden bedömt att en brukare har rätt 
till bistånd efter en ansökan så ska insatsen beviljas och verkställas.  

 

Hanna Victoria Mörck (V) 

Socialnämndens ordförande  

 

 


